
 

 

Referat af skolebestyrelsesmøde  

Onsdag den 11. januar 2023 kl. 17.00-19.30 

 

Sted: Personalerummet, Rundhøjskolen 

Mødedeltagere: 

 
x = til stede 
a = afbud 
f = fraværende uden afbud 

Forældrevalgte: Ledelse: 

Bodil Ipsen x Lotte Søndergaard (skoleleder) x 

Edyta Gromacka x Louise Barner Jensen (viceskoleled.) x 

Louise Ydemann Duarte a   

Louise Pedersen      via Teams ► x   

Malene Wiese (formand)  x Medarbejderrepræsentanter: 

Nils Lehner Gottlieb x Casper Bugge a 

Tine Obel Schmidt (næstform.) x Hans Koed Jensen x 

  Elevrådsrepræsentanter: 

  Ida Illum Kejser x 

  Elias Frank Bijaad a 

Referent: Morten Rørbæk Brøndum 

 

Dagsorden: Referat: 

1. Velkommen ved formanden Malene ønskede alle godt nytår og bød 

velkommen. 

 

2. Nyt fra Rundhøjrådet v. Ida og Elias Intet nyt. 

 

3. Revidering af principper 

• Klassetrivsel 

• Klassedannelse + klassedeling + 

klassesammenlægning 

• Kommunikation mellem skole og hjem 

(nyt princip) 

Skolebestyrelsen drøftede ændringsforslag til de 

to specifikke principper, som flere af de 

forældrevalgte på forhånd havde meldt ind i et 

fælles dokument. Derudover var der fra 

forældreside forfattet indspark til et eventuelt nyt 

princip vedrørende kommunikation mellem skole 

og hjem. 

 

I drøftelsen af princippet vedrørende klassetrivsel 

gav forældrerepræsentanterne udtryk for, at de på 

forældremøder ønsker mere fokus på den sociale 

årsplan frem for den faglige årsplan. Derudover 

ønsker forældrerepræsentanterne plads til dialog 

om klassens trivsel på forældremøder. 

Det reviderede princip blev godkendt og opdateres 

snarest på skolens hjemmeside. 

 

I drøftelsen af princippet vedrørende 

klassedannelse + klassedeling + 

klassesammenlægning ønskede 

forældrerepræsentanterne, at der i den del af 

princippet, der handler om klassesammenlægning, 

specifikt henvises til en kommunikationsplan i 



 

 
2 

forhold til orientering af elever og forældre. 

Skolens ledelse er ansvarlig for denne 

kommunikationsplan. 

Det reviderede princip blev godkendt og opdateres 

snarest på skolens hjemmeside. 

 

Skolebestyrelsen drøftede også kommunikation 

mellem skole og hjem, hvor der fra forældreside 

var formuleret nogle indspark. Bestyrelsen nåede 

ikke i mål med teksten og er i øvrigt usikker på, 

om det skal være et princip. 

 

4. Budget 2023 – opfølgning siden sidst ved 

Lotte 

 

Udsat til næste møde på grund af manglende tid. 

5. Læringssamtalen den 15. november 2022 

oplæg ved ledelse suppleret af Louise P og Nils 

 

Udsat til næste møde på grund af manglende tid. 

6. Status fra kantineudvalget 

 

Lotte gav en status på arbejdet i kantineudvalget, 

som har sat sig for at se nærmere på kantinens 

udbud. Kantineudvalget består ud over Lotte af 

Bodil, Louise Y.D. og Nils. 

 

Udvalget har lavet et skriftligt oplæg med 

(ændrings-)ønsker, som er sendt til 

administrationsleder Klaus Juul Sørensen, der er 

ledelsesmæssig ansvarlig for kantinen. Klaus vil 

drøfte oplægget med medarbejderne i kantinen og 

vende tilbage med et oplæg, forventeligt i 

slutningen af januar/starten af februar.  

 

Oplægget fra skolens kantineudvalg lyder sådan: 

 

”På det mere principorienterede plan:  

 

• Bestyrelsen ønsker, at skolen dagligt tilbyder 

eleverne et alternativ til medbragte 

madpakker. 

• Bestyrelsen ønsker, at skolen i løssalg også 

sælger frugt og lune boller. 

• Bestyrelsen ønsker af hensyn til elevernes 

sundhed og ikke mindst skolens idrætsprofil, 

at de daglige frokostretter hver især i videst 

muligt omfang er sunde og nærende og lever 

op til kostrådenes anbefalinger. For eksempel 

fuldkornsbaseret og planterig mad med 

mindre kød og mere bælgfrugt. 

• Bestyrelsen ønsker, at maden i størst muligt 

omfang er økologisk, og at skolens kantine 

tilstræber det bedst mulige ”økologimærke” 

(indkøb til undervisning og kantinedrift skilles 

ad). 

• Bestyrelsen ønsker, at skolens kantine 

løbende trimmer udbuddet af frokostretter – 
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både ud fra hensynet til sund og nærende 

mad og ud fra at få daglige bestillinger gør 

økonomien sårbar. 

 

Derudover: 

 

• Bestyrelsen ønsker, at skolen fremhæver det 

økologiske aspekt i præsentationen af maden. 

• Bestyrelsen ønsker, at kantinen igen forsøger 

sig med buffet/servering i en eller anden form 

– eventuelt én dag om ugen. 

• Bestyrelsen foreslår, at der en gang måneden 

eksplicit sættes en international ret på 

menuen. 

• Bestyrelsen ønsker grovbrød/fuldkornsbrød i 

sandwich osv. 

• Bestyrelsen ønsker, at skolen/kantinen 

lægger op til, at eleverne selv medbringer 

bestik. Og foreslår også en løsning, hvor der 

tænkes i mindre plast. 

• Bestyrelsen foreslår en anden müslibar – med 

mere ”gods” i. 

• Bestyrelsen foreslår erfaringsudveksling med 

Holme Skole eller Børnegården Rundhøj.” 

 

7. Meddelelser fra:  

• Skolebestyrelsen  

• Skoleledelse  

• Øvrige 

 

Malene:  

• Louise Y.D. og Malene forsøger at komme i 

dialog med projektlederen for anlæggelsen af 

cykelsti på Holmevej for at gøre 

opmærksomhed på særdeles 

uhensigtsmæssig planlægning/ 

udførelse (herunder afspærring af fortov 

m.v.). Skolebestyrelsens anke er, at der er 

tænkt alt for lidt på skolebørnenes 

trafiksikkerhed.  

 

Lotte:  

• Indskrivningen til skolestart i 0. klasse er 

officielt ovre. En god håndfuld børn i distriktet 

mangler endnu at blive meldt ind, så vi 

kender stadig ikke det præcise antal 

skolestartere på skolen efter sommerferien. 

Umiddelbart ser det ud til, at vi lander på to 

pænt store 0. klasser. 

• Skoleleder på Holme Skole Ditte Hagn-

Meincke har opsagt sin stilling. Lotte er 

inviteret med i ansættelsesudvalget, blandt 

andet fordi der fra centralt hold lægges op til 

klyngesamarbejde byens skoler imellem, og 

Holme Skole og Rundhøjskolen derfor vil 

komme til at arbejde tættere sammen. 

 

Louise: 

• Michael Yde Hansen, ny pædagogisk leder for 

7.-10. klasse og specialklasser, er startet 
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(første dag 3. januar) og føler sig med egne 

ord taget godt imod af ledelse og 

medarbejdere.  

 

8. Evt. og punkter til kommende møder  

 

Malene gjorde på vegne af Louise Y.D. 

opmærksom på, at der er mange skæve fliser på 

legepladsen. Lotte lovede at bringe det videre og 

mindede om, at emner som disse sagtens kan 

håndteres som almindelig forældrekontakt til 

skolen og ikke som en skolebestyrelsessag. 

 

Dagens udsatte punkter kommer på dagsordenen 

til næste skolebestyrelsesmøde. 
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Kommende punkter: 

Skole-hjem-samarbejdet – evt. som princip om kommunikation evt. også om forældrerådene 

 

Kommende møder: 

Tirsdag 7/2, Onsdag 8/3, Tirsdag 18/4, Onsdag 10/5, Onsdag 14/6 

 


